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Protokoll 4/2024 
 

Tid Onsdagen den 4 september 2024 kl. 13.00-15.00 

Plats Gamla biblioteket, Tekniska Nämndhuset 

Paragrafer  §§ 1-8 

Stefan Mattsson Dolores Back 

Närvarande 

Ledamöter 
Stefan Mattsson, ordföranden (Synskadades Riksförbund 
Stockholms stad) 
Dolores Back, vice ordföranden (Neuroförbundet Stockholm) 
 
Carin Lemberg (DHR – Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet 
– Stockholmsavdelningen)  
Britt-Inger Stjernström (Reumatikerföreningen Stockholm) 
Eva Söderbärj (FUB Stockholm – För barn, unga och vuxna med 
utvecklingsstörning) 
Uno Olofsson (Ångestföreningen i Stockholm) 

Tjänstemän 
Kerstin Thörner, rådets sekreterare 
Amanda Salguero Engström, miljöförvaltningen § 5 
Anneli Johansson, miljöförvaltningen § 5 
Elinor Thorbjörnson Mainer, miljöförvaltningen § 5 
Mikael Åhman, miljöförvaltningen § 5 
Kristine Fornander, miljöförvaltningen § 5 
Ali Eroglu, fastighetskontoret § 6  
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§ 1 
Val av justerare 

Beslut 
Rådet utser Dolores Back att tillsammans med ordföranden Stefan 
Mattsson justera dagens protokoll. 
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§ 2 
Dagordningen fastställs 
Dagordningen godkänns. 
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§ 3 
Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 3/2024 från rådets sammanträde den 
29 maj 2024, samt minnesanteckningar från mötet med nämndernas 
presidier samma datum.  
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§4 
Inkomna skrivelser och protokoll 

Beslut 
Rådet lägger skrivelserna till handlingarna. 

Sammanfattning 
Rådet tar del av följande skrivelser och protokoll: 

 Protokoll 3/2024 från kommunstyrelsens råd för 
funktionshinderfrågors sammanträde den 20 maj 2024. 

 Protokoll 2/2024 från trafiknämnden och Stockholms Stads 
Parkerings ABs råd för funktionshinderfrågors sammanträde 
den 25 mars 2024.  

 Protokoll 3/2024 från stadsbyggnadsnämnden och 
exploateringsnämndens råd för funktionshinderfrågors 
sammanträde den 21 maj 2024. 

 Tillämpningsanvisningar för Program för tillgänglighet och 
delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2024-
2029. Stöd i verksamhetsplanering och uppföljning. 
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§5 
Uppföljning av genomfört arbete inom valda 
fokusområden (Märkning och allergikost samt 
Kemikalier kopplat till miljö och hälsa) samt 
fastställande av aktiviteter inom fokusområdena 
till verksamhetsplan 2025 

Beslut 
Rådet tackar för informationen och ställer sig positiva till föreslagna 
aktiviteter.   

Sammanfattning 

Livsmedelsinformation - Märkningens storlek och läsbarhet 
Kristine Fornander, enhetschef på livsmedelskontrollen föredrar 
förslag till fokuserad aktivitet i verksamhetsplanen 2025 utifrån 
fokusområdet ”Märkningens storlek och läsbarhet kopplat till 
allergenernas framhävning”. Aktiviteten innebär att 
livsmedelskontrollen särskilt ska fokusera på den obligatoriska 
märkningen och framhävningen av allergener i samband med 
kontroll av märkning på olika förpackningar. 
 
Till rådets sammanträde har Kristine med sig ett par exempel  
på förpackningar med brister i märkning av allergener som 
livsmedelskontrollen granskat.  
 
Rådet undrar om livsmedelskontrollen har möjlighet att driva frågan 
om QR-koder på förpackningar i syfte att öka tillgängligheten. 
Kristine svarar att QR-koder har godkänts för användande på 
förpackningar för alkohol. Hon menar att möjligheten kanske finns 
att införa systemet på andra förpackningar på lång sikt.  

Kännbar varningsmärkning på e-cigaretter 
Amanda Salguero Engström, miljö- och hälsoskyddsinspektör, 
informerar om resultatet av de inspektioner som 
livsmedelskontrollen genomfört under 2024 på e-cigaretter och e-
vätska.  

Under året har nio oanmälda inspektioner genomförts. Vid 
inspektionerna har ett urval av produkter kontrollerats genom att 
undersöka om det finns en kännbar varningstriangel, om 
varningstriangeln finns på e-cigaretten eller bara på kartongen samt 
om varningstriangeln känns tillräckligt tydligt.  

Inspektionerna resulterade i att alla butiker hade brister gällande 
kännbar varningsmärkning, tio produkter saknade 
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varningsmärkning på e-cigaretten, några produkter gick inte att 
kontrollera, samt att en butik saknade tillstånd.  

Rådet får även återkoppling på ett par frågor som ställdes vid ett 
förgående tillfälle. En e-cigarett med vätska kvar i förpackningen 
klassas som farligt avfall. En tom e-cigarett klassas som elavfall. I 
båda fallen ska förpackningarna lämnas på återvinningscentral. 
Butiker som säljer elektronikprodukter, så som e-cigaretter, är 
skyldiga att ta emot elavfall av den sort de själva säljer.  

Kontroll av förbjudna allergiframkallande ämnen i kosmetiska 
produkter 
Elinor Thorbjörnson Mainer, miljö- och hälsoskyddsinspektör, och 
Mikael Åhman, miljö- och hälsoskyddsinspektör, presenterar 
förslag till aktivitet i verksamhetsplanen 2025. Miljöförvaltningen 
föreslås genomföra kontroll av förekomst av förbjudna 
allergiframkallande ämnen i kosmetiska produkter som säljs i 
detaljhandeln. Till kosmetiska produkter räknas exempelvis tvål, 
schampo, tandkräm, smink, hudkräm, hårfärger och 
solskyddskrämer. Miljöförvaltningens uppdrag är att kontrollera att 
produkterna som säljs är korrekt märkta och inte innehåller 
förbjudna ämnen.  

Rådet uppmanas ta med sig produkter hemifrån till kommande 
sammanträde som rådet tillsammans med miljö- och hälsoskydd kan 
granska och diskutera.  

Återkoppling på fråga om återvinning 
Anneli Johansson, miljö- och hälsoskyddsinspektör, återkopplar till 
rådet på en fråga om återvinning av sprayflaskor i metall. På 
förpackningarna saknades rekommendationer för återvinning. 
Stockholm Vatten och Avfall AB menar att flaskorna ska sorteras 
som farligt avfall.  
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§6 
Förslag på aktiviteter och åtgärder till 
verksamhetsplan 2025 samt uppföljning av 
genomförda åtgärder under 2024 kopplade till 
fokusområdena 

Beslut 
Rådet tackar för informationen och ber fastighetskontoret 
återkomma i december med redovisning av kontorets 
budgetuppdrag.  

Sammanfattning 

Fokusområden utifrån tillämpningsanvisningar 
Ali Eroglu, projektledare på fastighetskontoret, föredrar kontorets 
aktuella fokusområden utifrån ”Tillämpningsanvisningar för 
Program för tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2024-2029”.  

Fastighetskontoret har totalt fyra fokusområden utifrån 
tillämpningsanvisningarna, dessa är: 

 Rätten till arbete och försörjning. 

 Rätten att kunna ta del av den fysiska miljön och garanteras 
säkerhet i kris. 

 Rätten till ett fungerande boende. 

 Rätten till kultur och fritid. 

Rådet anser att fokusområdet Rätten till kultur och fritid är mest 
intressant och relevant för rådet. Frågan om skyddsrum som ryms 
inom fokusområdet ”Rätten att kunna ta del av den fysiska miljön 
och garanteras säkerhet i kris”, kan bli aktuell för rådet om 
fastighetskontoret får ett budgetuppdrag 2025 för detta. Rådet ber 
Ali att återkomma till rådets möte i december med en redovisning 
av kontorets budgetuppdrag som har bäring på rådets frågor.   

Uppföljning av genomförda åtgärder 2024 
Ali redovisar de åtgärder som genomförts under 2024 kopplat till 
fokusområdena:  

 Medarbetardag 28 maj med tema tillgänglighet. 

 Förstärkta rutiner hos fastighetskontoret gällande 
kravställning och uppföljning av tillgänglighetsaspekter. 
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§7 
Frågor till nämnderna 

Beslut 
Rådet beslutar att uppdra åt ordförande och vice ordförande att 
upprätta frågorna.  

Sammanfattning 
Rådet diskuterar frågor att ställa till respektive nämnd. Mötet med 
miljö- och hälsoskyddsnämnden sker kl. 16.30 den 1 oktober i 
Gamla biblioteket, Tekniska nämndhuset. Mötet med 
fastighetsnämnden sker kl. 16.00 den 22 oktober i Bråvallasalen, 
stadshuset.  
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§8 
Övriga frågor 
Inga övriga frågor ställs vid dagens möte.  
 

 

 Vid protokollet 

  

  

 Kerstin Thörner 
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